Cross-cultural Communication Copyright 2005 by the
2005,Vol.1,No.3,96-100 Canadian Academy of Oriental and Occidental Culture

Obstacles Existed in the Labor Union’s Endeavors to Protect the
Employees’ Rights and Some Wayouts
Les obstacles et les contre - mesures de la sauvegarde des droits et
des intéréts légals des ouvriers et employés par les syndicats de
notre pays
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Abstract With deepened economy reformation in China, labor relation becomes more and more complicated, and
labor relation conflicts are sharpened increasingly. The interior employees’ rights are encroached frequently and the
number of labor conflicts climbs dramatically. However, the impacts of the labor union, with protecting employees’
rights as its basic function, are far from meeting the employees’ satisfaction. This article analyses the labor union’s
functions and its right-protection measures. The existing problems are discussed and some countermeasures are put
forward.
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Résumé A cause de la contradiction de la relation de travail de plus en plus intense, les droits et les intéréts légals
des ouvriers et employés tenant le bas du pavé sont a maintes reprises violés et les litiges de travail montent en
fleche. Cependant, le réle réel que joue le syndicat dont la fonction fondamentale consiste & sauvegarder les droits et
les intérérs des ouvriers et employés est loin de répondre a leurs demandes. L’auteur analyse dans cet article les
fonctions et les moyens de sauvegarde des droits du syndicat, examine les problémes existants dans ce domaine et
propose des contre - mesures.
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